

MINISTRY OF EDUCATION OF REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF ECONOMICS  
International Management Department

GUO, Yang

**THE INFLUENCE OF TRADE ON ECONOMIC GROWTH IN CHINA:  
ANALYSIS AND RECOMMENDATIONS FOR BELARUS**

**Master's Thesis**  
Speciality 1-25 80 01 Economics

Supervisor C. Gospodarik  
PhD in Economics, Ass.professor

Allowed to be defended  
« \_\_\_\_ » \_\_\_\_ 2021 г.  
Head of the Department

---

E.M. Karpenka  
Doctor, Professor

Minsk, 2021

## **Abstract**

**Keywords:**ECONOMIC GROWTH; FPREIGN TRADE; IMPORT; EXPORT; GDP

The purpose of this work and its relevance is to conduct a comprehensive study of China's economic growth and trade, the impact of China's trade on China's economic growth, analyze the relationship between them, and make recommendations for Belarusian exports.

The object of research is trade and China's economic growth.

The research topic is the relationship between trade and China's economic growth.

In the process of research, it was discovered that economic growth is a very important concept in economics and one of the most important research objects. With the enrichment of economic theory and the exploration of practice, the theories and ideas of economic growth are constantly changing. The relationship between a country's economic development and external factors is getting closer. Foreign trade has become an important manifestation of a country's degree of openness and has become a major factor affecting economic growth. Therefore, research on economic growth and trade are inseparable.

The structure of this master's thesis is divided into four chapters. Based on the theory of economic growth and trade, it analyzes the relationship between China's economic growth and trade by collecting relevant data and modeling, and also analyzes the situation of China's imports and Belarus Export situation and made recommendations for Belarusian exports.

The entire volume is 62 pages long. The work contains 43 pictures, 4 tables, 50 sources, and 1 appendix.

The author of the work confirms that the calculation and analysis materials presented therein accurately and objectively reflect the state of the research process, and all theories, methodological regulations and concepts borrowed from literature and other sources are accompanied by references to the author.

## АННОТАЦИЯ

Ключевые слова: ЭКОНОМИЧЕСКИЙ РОСТ; FOREIGN TRADE; ИМПОРТИРОВАТЬ; ЭКСПОРТ; ВВП

Цель данной работы и ее актуальность - провести комплексное исследование экономического роста и торговли Китая, влияния торговли Китая на экономический рост Китая, проанализировать взаимосвязь между ними и дать рекомендации по белорусскому экспорту.

Объект исследования - торговля и экономический рост Китая.

Тема исследования - взаимосвязь между торговлей и экономическим ростом Китая.

В процессе исследования было обнаружено, что экономический рост - очень важное понятие в экономике и один из важнейших объектов исследования. По мере обогащения экономической теории и изучения практики теории и идеи экономического роста постоянно меняются. Взаимосвязь между экономическим развитием страны и внешними факторами становится все теснее. Внешняя торговля стала важным проявлением степени открытости страны и важным фактором, влияющим на экономический рост. Таким образом, исследования экономического роста и торговли неотделимы друг от друга.

Структура магистерской диссертации разделена на четыре главы. Основываясь на теории экономического роста и торговли, он анализирует взаимосвязь между экономическим ростом Китая и торговлей путем сбора соответствующих данных и моделирования, а также анализирует ситуацию с импортом Китая и ситуацией с экспортом Беларуси и дает рекомендации в отношении белорусского экспорта.

Объем всего тома составляет 62 страницы. Работа содержит 43 рисунка, 4 таблицы, 50 источников и 1 приложение.

Автор работы подтверждает, что представленные в ней расчетно-аналитические материалы точно и объективно отражают состояние исследовательского процесса, а все теории, методические положения и концепции, заимствованные из литературы и других источников, сопровождаются ссылками на автора.